
RADA MIEJ~KA 
97-570 PRZEDBORZ 

ul.Mostowa 29 
pow. radomszczański 

OR.0002.5 .2023 
PROTOKÓŁ NR LXI.2023 

z obrad LXI sesji Rady Miejskiej w Przedborzu, odbytej w dniu 20 kwietnia 2023 roku w sali 
konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Przedborzu. 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi według załączonych listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięły: 
Pani Wiesława Janosik - Burmistrz Miasta Przedborza 
Pani Elżbieta Młynarczyk - Skarbnik Miasta Przedborza 
Pani Marzena Kałuzińska - Komendant Komisariatu Policji w Przedborzu 
Pan Karol Mosur - zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Przedborzu 

Ad.1 Obrady sesji Rady Miejskiej w Przedborzu w dniu 20 kwietnia 2023 roku rozpoczęły 
się o godz. 12.07. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof Zawisza powitał radnych, 
Panią burmistrz, Panią skarbnik, sołtysów, mieszkańców Miasta Przedborza, Panią Marzenę 
Kałuzińską - Komendant Komisariatu Policji w Przedborzu oraz Pana Karola Mosura - zastępcę 
Komendanta Komisariatu Policji w Przedborzu. Na podstawie listy obecności stwierdził 
prawomocność obrad. W obradach uczestniczyli wszyscy radni (spóźnienie radnej B. Pełki). 

Ad.2 Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad (przekazany radnym), do którego nie 
zgłoszono uwag. 

Porządek LXI sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Porządek obrad. 
3. Możliwość zgłaszania uwag do treści protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Przedborza. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Przedborzu dotyczące zapewnienia porządku 
publicznego na terenie Miasta i Gminy Przedbórz w 2022 roku. 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Przedbórz z organizacjami pozarządowymi 
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2022. 
8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przed jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 rok. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027, 
b) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przedbórz na rok 2023, 
c) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Przedbórz na lata 2023-2026, 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Przedbórz w 2023 roku, 
e) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Przedborza, 
f) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Przedborzu. 
10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Pan Bogdan Wicik - Sołtys Sołectwa Gaj oraz 
mieszkaniec Gminy Przedbórz chcieliby podziękować Pani burmistrz, Radzie oraz pracownikom 
Urzędu za remont drogi od ul. Cmentarnej w Przedborzu do Józefowa. 



Pani burmistrz powiedziała, że podziękowania należą się nie tylko jej, ale również radnym, 
mieszkańcom, sołtysowi oraz parlamentarzystom, dzięki którym wsparciu, Gmina otrzymała 
dofinansowanie na remont tej drogi. Gdyby Gmina nie otrzymała środków zewnętrznych, to 
wykonanie remontu około 1 O km drogi nie byłoby możliwe. Podziękowała wszystkim, którzy 
wspierali tą inicjatywę. 

Mieszkaniec Gminy Przedbórz oraz Pan Wicik podziękowali w swoim imieniu oraz 
wszystkich mieszkańców za remont drogi. 

Mieszkaniec Gminy Przedbórz wskazał na wsparcie Poseł Anny Milczanowskiej oraz Posła 
Roberta Telusa. 

Pani burmistrz dodała, że wsparcie było także ze strony Posła Grzegorza Lorka. 

Przewodniczący Rady z uwagi na problem techniczny powrócił do otwarcia LXI sesji. 
Przewodniczący Rady otworzył LXI sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Następnie odczytał 
porządek obrad (przekazany radnym), do którego nie zgłoszono uwag. Na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność obrad. W obradach uczestniczy li wszyscy radni. 

Ad.3 Radni nie zgłosili uwag do treści protokołów z poprzednich sesji. 

Ad.4 Burmistrz Miasta Przedborza - Pani Wiesława Janosik złożyła Radzie sprawozdanie 
z działalności w okresie między sesjami Rady. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa - radny Jan Mroziński. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - radny Rafał Rabenda. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.6 Radzie Miejskiej w Przedborzu przedłożono sprawozdanie Komendanta Komisariatu 
Policji w Przedborzu dotyczące zapewnienia porządku publicznego na terenie Miasta i Gminy 
Przedbórz w 2022 roku. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Podinsp. Marzena Kałuzińska powiedziała, że od 26 lutego 2023 r. pełni obowiązki 
Komendanta Komisariatu Policji w Przedborzu, a jej zastępcą jest podkom. Karol Mosur. Pod 
Komisariat Policji w Przedborzu podlega Posterunek Policji w Kobielach Wielkich. W Komisariacie 
Policji w Przedborzu są 23 etaty w Przedborzu, a obecnie jest 5 wakatów. W Posterunku Policji 
w Kobielach Wielkich jest 5 etatów, a w tym roku 2 funkcjonariuszy odeszło na emeryturę. 
Komisariat Policji w Przedborzu zasięgiem terytorialnym obejmuje 5 gmin: Przedbórz, Masłowice, 
Wielgomłyny, Kobiele Wielkie, Kodrąb. Ogólna liczba interwencji w 2022 r. w pięciu gminach to 1762. 
W porównaniu z 2021 r. był to wzrost o ponad 120 przeprowadzonych interwencji. Pani Komendant 
przytoczyła następujące dane: 

- interwencje na terenie Gminy Przedbórz - 345, z czego na terenie miasta Przedborza - 284, 
- postępowania w sprawach o wykroczenia - 282, z czego na terenie Miasta i Gminy 

Przedbórz -109, 
- postępowania przygotowawcze - 171, z czego na terenie Miasta i Gminy Przedbórz - 92, 
- czynności sprawdzające - 122, z czego na terenie Miasta i Gminy Przedbórz - 68, 
- ogólna wykrywalność za rok 2022 dla Komisariatu Policji w Przedborzu - 69,09%, 
- przestępstwa kradzieży, kradzieży z włamaniem (w tym samochodu), uszkodzenie mienia, 

uszkodzenie ciała, pobicia i rozboje - 59, z czego na terenie Miasta i Gminy Przedbórz - 24, 
- zdarzenia drogowe - na terenie Gminy Przedbórz - 59, na terenie miasta Przedborza - 29, 
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- wypadki drogowe - na terenie Gminy Przedbórz - 5, na terenie miasta Przedborza - 1, 
- ofiary śmiertelne - O, 
- osoby ranne - na terenie Gminy Przedbórz - 14, na terenie miasta Przedborza - 1, 
- kolizje drogowe - na terenie Gminy Przedbórz - 36, na terenie miasta Przedborza - 28. 
Komisariat Policji w Przedborzu posiada 4 pojazdy służbowe. 

Pani burmistrz powiedziała, że współpraca z Policją układa się bardzo dobrze. Dodała, że są 
różne pytania oraz wątpliwości ze strony mieszkańców, ale środki finansowe są niewystarczające. 
Ponadto są braki kadrowe. Pani Komendant podczas posiedzenia Komisji Rady powiedziała, że 
osoba, która wstępuje do służby w Policji, to prawie rok kształci się, odbywa szkolenia, zdobywa 
uprawnienia, więc ta osoba przez rok czasu nie wspomaga Komisariatu. Podczas Komisji poruszano 
sprawy związane z ciężkim taborem, z bezpieczeństwem. Współpraca z Panią Kałuzińską jako 
zastępcą Komendanta Komisariatu Policji w Przedborzu układała się bardzo dobrze i wyraziła 
nadzieję na dalszą współpracę i zapewnienie bezpieczeństwa dla mieszkańców Miasta i Gminy 
Przedbórz. Podziękowała Pani Komendant za pełnie funkcji Zastępcy Komendanta i zachęciła do 
dalszej współpracy. 

Pani Komendant podziękowała i również wyraziła nadzieję, że współpraca będzie się bardzo 
dobrze układała. 

Przewodniczący Rady powiedział, że podczas posiedzenia Komisji wiele spraw zostało 
wyjaśnionych przez Panią Komendant. Pogratulował Pani Komendant i Zastępcy Komendanta za 
objęcie tych stanowisk w Komisariacie Policji w Przedborzu. 

Ad.7 Radzie Miejskiej w Przedborzu przedłożono sprawozdanie z realizacji Programu 
współpracy Gminy Przedbórz z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za rok 2022. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.8 Radzie Miejskiej w Przedborzu przedłożono sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przed jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 rok. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.9a Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9a) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXl/4 73/23 została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za") i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Ad.9b Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przedbórz na rok 2023. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXI/474/23 została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za") i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Ad.9c Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Przedbórz na lata 2023-2026. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9c) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXI/475/23 została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za") i stanowi załącznik 

do protokołu. 
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Ad.9d Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Przedbórz w 2023 roku. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9d) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXI/4 76/23 została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za") i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Ad.9e Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Miasta Przedborza. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9e) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXl/477/23 została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za") i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Ad.9f Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przedborzu. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9f) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXl/478/23 została przyjęta jednogłośnie (15 głosów „za") i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Ad.10,11,12 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 

1) Pismo skierowane do Ochotniczej Straż Pożarnej w Zuzowach w sprawie udzielenia 
wsparcia finansowego na zakup sztandaru dla jednostki OSP Zuzowy z okazji setnej rocznicy 
powstania. 

Przewodniczący Rady powiedział, że pieniądze w kwocie 1 700 zł z uwagi na to, że Prezes 
OSP Zuzowy nie mógł przybyć na sesję Rady, przekazane zostaną radnemu Michałowi 
Kieruzalowi. 

2) Wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej w Przedborzu w sprawie zabezpieczenia 
środków finansowych w budżecie Gminy na wykonanie pilnych prac remontowych w budynku 
szkoły podstawowej (dawny budynek gimnazjum), tj. szatni, klatki schodowej i pomieszczeń 
gospodarczych, polegających na wykonaniu drenażu odwadniającego pomieszczenia szatni, 
naprawie lub wykonaniu nowej przepony hydroizolacyjnej pionowej lub poziomej i wykonaniu 
opaski odwadniającej wokół fundamentów budynku i studzienek odbierających wodę, a także 
osuszeniu ścian, naprawie posadzki lub wymianie, pomalowaniu ścian. 

Pani burmistrz powiedziała, że zna stan obu budynków szkoły i jest w kontakcie z Panią 
dyrektor. Obecnie remontowane są kominy w ramach napraw bieżących. Odnosząc się do wniosku 
przewodniczącego Rady, poinformowała, że pracownicy Urzędu byli na oględzinach i należy 
dokonać rozeznania, czy można te prace wykonać jako zadanie bieżące, czy musi być to zadanie 
inwestycyjne i odpowiednia dokumentacja. Dodała, że pracownicy Urzędu zajmują się tą sprawą. 

Ad.13 W związku z wyczerpaniem porządku obrad przew dniczący Rady zakończył 
LXI sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Obrady trwały do godz. 13.02 

Protokół sporządziła: 
Podinspektor 

ds. obsługi rady 
H~~ 

mgr AneiaMajchrzak 

ICZĄCY 
RZEDBORZU 
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